

မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပွားနေသည့် လူ့အခွင့်အရေးအခြေအနေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကျင်းပသော လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ နှစ်ဆယ့်ကိုးခုမြောက် အထူးအစည်းအဝေး

**မြန်မာနိုင်ငံ လူ့အခွင့်အရေး အခြေအနေဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂအထူးကိုယ်စားလှယ်
Tom Andrews ၏ ထုတ်ပြန်ချက်
ဂျီနီဗာမြို့၊ ဖေဖော်ဝါရီလ ၁၂ ရက်၊ ၂၀၂၁ ခုနှစ်**

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကုလသမဂ္ဂလူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ ဂုဏ်သရေရှိအဖွဲ့ဝင်များခင်ဗျား
အချိန်ကိုက်ဖြစ်လှသော ဤအထူးအစည်းအဝေးပွဲကို ကျင်းပပေးသည့်အတွက်
ကျေးဇူးတင်ပါသည်ခင်ဗျား။

နိဒါန်း - အရေးယူဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုပြုလုပ်ရန် လိုအပ်နေခြင်း

ဤအစည်းအဝေးပွဲအား ကျင်းပခြင်းဖြင့် လက်ခံနိုင်ဖွယ်မရှိသော၊ တရားမဝင်သော
လုပ်ရပ်ဟု ဆီလျော်စွာ ပြောဆိုနိုင်သည့် မျှတစွာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံထားရသည့်
အစိုးရနှင့် ၎င်း၏ မျှတစွာ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံထားရသည့် ခေါင်းဆောင်များအား
အာဏာသိမ်းမှုအပေါ် ဤကောင်စီ၏ အမြင်သဘောထားနှင့်ပတ်သက်၍ အရေးပါသော
ရပ်တည်ချက်ကို ပြသလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအနေနှင့် အထူးအစည်းအဝေးပွဲကို ခေါ်ယူကျင်းပသည်မှာ
ဤအကြိမ်သည် ၂၉ ကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပါသည်။ ၂၇ ကြိမ်မြောက်
အစည်းအဝေးသည်လည်း မြန်မာတပ်မတော်၏ ၎င်းတို့လူမျိုးအချင်းအချင်းအပေါ်
ကျူးလွန်ခဲ့သော တရားမဝင်လုပ်ရပ်များကို ဆွေးနွေးရန်
ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း သတိပြုဖွယ်ဖြစ်ပါသည်—ထိုဖြစ်ရပ်တွင်မူ

ရိုဟင်ဂျာတိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများအပေါ်ကြမ်းကြုတ်ရက်စက်ယုတ်မာသော
ပြစ်မှုအမြောက်အများကို ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တစ်နည်းဆိုရလျှင် “တပ်မတော်” ဟုခေါ်သော မြန်မာ့စစ်တပ်၏
ခေါင်းဆောင်များအနေနှင့် ၎င်းတို့သည် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင်ရေးဆွဲထားသော ဥပဒေများနှင့်
နိုင်ငံတော်ဥပဒေများ၏ အထက်၌ရှိသည်ဟူသော အတ္တဆန်သည့် ယုံကြည်ချက်ကို
ထင်ထင်ရှားရှားပြသခဲ့သည်မှာ ဤအကြိမ်သည် ပထမဆုံးအကြိမ်မဟုတ်တော့ပေ။

ထို့ကြောင့် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များအနေနှင့် ၎င်းတို့သည် ဥပဒေ၏ အထက်၌
မရှိကြောင်း၊ မြန်မာပြည်သူပြည်သားများနှင့် ကမ္ဘာ့ကမ္ဘာ့သားများကလည်း ထိုကဲ့သို့
ဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်သော၊ ရှုတ်ချပြစ်တင်ထိုက်သော လုပ်ရပ်များကို
လက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း နားလည်သဘောပေါက်ရန် အလွန်အရေးကြီးသည်ဟု
ကျွန်ုပ် ယုံကြည်ပါသည်။

မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် ဤဖြစ်ရပ်ကို
၎င်းတို့ထီးတည်းရင်ဆိုင်နေရခြင်းမဟုတ်ကြောင်း၊ ၎င်းတို့အား ကမ္ဘာမှ
မေ့ပျောက်ထားခြင်းမရှိကြောင်းကို နားလည်သိရှိရန်လည်း ထပ်တူထပ်မျှပင်
အရေးကြီးပါသည်။ ဤအဖွဲ့အစည်းနှင့် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းသည်လည်း ဤကဲ့သို့
အန္တရာယ်ကြီးမား၍ အကူအညီလိုအပ်နေသောအချိန်မျိုးတွင်
မြန်မာပြည်သူပြည်သားများနှင့် အတူတကွ ရပ်တည်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။

အာဏာသိမ်းမှုနှင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ

နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သော ရွေးကောက်ပွဲ၌ မဲမသမာမှုအများအပြား
ရှိနေကြောင်း စွပ်စွဲချက်များပြုလုပ်၍ နိုင်ငံအား ကာကွယ်မှုပေးခြင်းဟု

အယောင်ဆောင်ကာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သော အာဏာသိမ်းမှုအကြောင်းကို ဆွေးနွေးရန် ကျွန်ုပ်တို့သည် ယနေ့ ဤနေရာသို့ ရောက်ရှိနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

မဒမ်ဥက္ကဋ္ဌခင်ဗျား... ရွေးကောက်ပွဲမမှန်မှုများ ရှိနေခဲ့သည်ဆိုလျှင်ပင် တိုင်းပြည်ကို အရေးပေါ်အခြေအနေကြေညာခြင်း၊ အရပ်သားအစိုးရခေါင်းဆောင်များကို ဖမ်းဆီးခြင်းနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပေါ်ထွန်းစ ဒီမိုကရေစီအား ဖျက်ဆီးရန် ကြိုးပမ်းခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ရန်အတွက် ကျိုးကြောင်းဆီလျော်ခိုင်လုံမှု လုံးဝမရှိပါ။

အာဏာသိမ်းအစိုးရသည် ၎င်းတို့ကိုယ်တိုင် မူကြမ်းရေးဆွဲခဲ့သော ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအတွင်း၌ ပြဋ္ဌာန်းထားသည့် နိုင်ငံတော်အား ထိမ်းသိန်းခြင်းဆိုင်ရာ လိုအပ်ချက်များကို လိုက်နာရန်ပင် ပျက်ကွက်ခဲ့ပါသည်။ ဤအာဏာသိမ်းမှုသည် မည်သည့်ရှုထောင့်မှကြည့်လျှင်မဆို အမှန်တကယ် ဥပဒေနှင့်ဆန့်ကျင်သော လုပ်ရပ်ဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းသည် ဤတရားမဝင်သော အစိုးရစနစ်ကို အသိအမှတ်ပြုရန် ငြင်းဆန်ရမည်ဖြစ်ပါသည်။

အာဏာသိမ်းခြင်းအပေါ်ပြည်သူပြည်သားများ၏ တုံ့ပြန်မှု

ကျွန်ုပ်၏ လေ့လာချက်များ၊ အကြံဉာဏ်ရယူမှုများနှင့် ဆွေးနွေးချက်များအရ အာဏာသိမ်းအစိုးရအား ဆန့်ကျင်ခြင်းများသည် အရှိန်အဟုန်ပြင်း၍ ကွဲပြားစုံလင်သော မြန်မာပြည်သူပြည်သားများ တစ်ခဲနက် ပါဝင်ကြကြောင်း ထင်ရှားသည်။

အသက်အရွယ်နှင့် နောက်ခံဝန်းကျင်အမျိုးစုံ၍ သန္နိဋ္ဌာန်ခိုင်လုံသောလူများ ပါဝင်သည့် ကြီးမားသော လူအုပ်စုများ ၎င်းတို့၏ ဒီမိုကရေစီ၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ၎င်းတို့ရင်သွေးများ၏ အနာဂတ်ကို ကာကွယ်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လမ်းများအပေါ်

ချီတက်ဆန္ဒပြနေသည့် ဗီဒီယိုမှတ်တမ်းကို မြင်ရသည်မှာ အမှန်တကယ်ပင် စိတ်ဓာတ်တက်ကြွစရာကောင်းပါသည်။

ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်ဘုန်းကြီးများနှင့် အစ္စလာမ်ဘုန်းတော်ကြီးများ ဘေးချင်းယှဉ်လျက် ချီတက်နေခြင်း၊ ဆရာဝန်များနှင့် သူနာပြုများ၊ ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်သားများ၊ ဘဏ်လုပ်သားများနှင့် ဆရာဆရာမများ စသည့် ကဏ္ဍမျိုးစုံမှ အစိုးရအမှုထမ်းများ သပိတ်မှောက်၍ ချီတက်ဆန္ဒပြနေခြင်း၊ ကရင်၊ ချင်း၊ ရှမ်း၊ ကချင်နှင့် အခြားသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၊ ငယ်ရွယ်သူများနှင့် သက်ကြီးရွယ်အိုများ၊ ထို့ပြင် ရဲများမှလည်း ဆန္ဒပြသူများနှင့် လာရောက်ပူးပေါင်းခြင်း အစရှိသော ပုံရိပ်များနှင့် ဗီဒီယိုများကို တွေ့မြင်ခဲ့ရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံကို ယနေ့အချိန်တွင် စည်းလုံးညီညာဆုံးအဖြစ် မြင်တွေ့ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့မြင်တွေ့ရခြင်းကြောင့် မျှော်လင့်ချက်များ ပြည့်ဝလာပါသည်။

လွန်ခဲ့သော ဆယ်စုနှစ်များအတွင်း ဒီမိုကရေစီအရေးဆောင်ရွက်သူများအား အစုလိုက်အပြုံလိုက် သတ်ခြင်း၊ ရွေ့ဝါရောင်သင်္ကန်းများရုံ၍ ဆန္ဒပြနေသော ဘုန်းကြီးများအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ မကြာသေးမီက ရိုဟင်ဂျာတိုင်းရင်းသားလူနည်းစုများအပေါ် ကျူးလွန်ခဲ့သည့် ပြောရက်စရာမရှိအောင် ကြမ်းကြုတ်ရက်စက်ယုတ်မာသော လုပ်ရပ်များအပါအဝင် တပ်မတော်၏ ရက်စက်စွာ တုံ့ပြန်နိုင်စွမ်းအကြောင်းကို သိသော်လည်း မြန်မာပြည်သူပြည်သားများသည် တပ်မတော်အား ရွတ်ရွတ်ချုံ့ချုံ့ ဆန့်ကျင်နေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လူမဆန်သော နှိမ်နှင်းဖြိုခွင်းမှုများနှင့် ၎င်းတို့အပေါ် အသုံးပြုခဲ့သော အလိုအလျောက်စနစ်နှင့် လက်နက်များကို ပဓာနမထားဘဲ ဆန္ဒပြပွဲများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရာပေါင်းများစွာသော မြို့နယ်ကြီး၊ မြို့နယ်ငယ်များတွင်

အလျှိုလျှိုပေါ်ပေါက်လျက်ရှိပါသည်။ ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ရေးလှုပ်ရှားမှုများသည် ကြီးသထက် ကြီးမားလာပြီဖြစ်ပါသည်။

အာဏာသိမ်းမှုအပြီး စစ်တပ်၏ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သော လုပ်ရပ်များ

စည်းလုံးညီညွတ်သော လူစုများ၏ အကြမ်းမဖက် ငြိမ်းချမ်းစွာ ဆန္ဒပြမှုများအပေါ် ရဲများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များ၏ တုံ့ပြန်မှုသည် ကန့်သတ်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းမှနေ၍ သွေးမြေကျစေသည့်လုပ်ရပ်အထိ ရောက်ရှိခဲ့ပြီဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာပြည်သူပြည်သားများနှင့် ကမ္ဘာ့အနှံ့မှ လူအများသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လမ်းမများပေါ်မှ ထွက်ပေါ်လာသော လူမဆန်သည့် ပုံရိပ်များနှင့် ဗီဒီယိုများ- အဓိကရုဏ်းထိန်း လက်နက်ပစ္စည်းများအပြည့်ရှိသည့် များပြားလှစွာသော လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့စစ်ကြောင်းများက အကြမ်းမဖက်ဆန္ဒပြသူများကို ဝိုင်းထားခြင်း၊ လူအုပ်ထဲသို့ ရေအမြောက်များဖြင့် ပစ်ခတ်နေခြင်း၊ နေပြည်တော်၌ လက်နက်စိုးစဉ်းမျှမရှိသည့် အမျိုးသမီးငယ်တစ်ဦးသည် အခြားအကြမ်းမဖက်ဆန္ဒပြသူများနှင့်အတူ ရပ်လျက်ရှိနေစဉ် ဦးခေါင်းတည့်တည့်သို့ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခံရသည့် ဖြစ်ရပ်အပါအဝင် ဆန္ဒပြသူများ သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်ခံရခြင်း စသည့်တို့ကို တစ်ရက်ပြီးတစ်ရက် ထိတ်လန့်တကြားဖြင့် ကြည့်ရှုနေရပါသည်။

မြန်မာ့လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များသည် ဆန္ဒပြသူများအပေါ်တွင် အသက်သေစေနိုင်သော ကျည်အစစ်များကို အသုံးပြုခဲ့ကြောင်း အစီရင်ခံစာများနှင့် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံသက်သေများ ထွက်ပေါ်လာလျက်ရှိပါသည်။ ဤအကြမ်းဖက်မှုသည် နိုင်ငံတကာဥပဒေကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အကြွင်းမဲ့အာဏာရှင်ဆန်သော အကျဉ်းချခြင်းနှင့် ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကိုလည်း တွေ့ရှိနေရပါသည်။ နိုင်ငံရေးခေါင်းဆောင်များကိုသာ ပစ်မှတ်ထားသည်မဟုတ်ဘဲ လူ့အသိုက်အဝန်းများ၊ အရပ်ဘက်လူ့အဖွဲ့အစည်းခေါင်းဆောင်များကိုပါ ပစ်မှတ်ထားနေကြောင်း တွေ့ရသည်။ ကွဲပြားစုံလင်သော တိုင်းရင်းသားများနှင့် ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းများအကြားတွင် လူမှုရေးသဟဇာတဖြစ်မှုနှင့် ပေါင်းစည်းညီညွတ်မှုတို့ကို တည်ဆောက်ရန် ကြိုးပမ်းလျက်ရှိသော အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးနှင့် မကြာခင်က ဆက်သွယ်စကားပြောခဲ့ပါသည်။ ထိုသို့ကြိုးပမ်းမှုများကြောင့် ထိုခေါင်းဆောင်အား တပ်မတော်မှ အန္တရာယ်အဖြစ် ယူဆလိုက်ပုံရသည်။ အာဏာသိမ်းမှုပြီးနောက် မနက် ၂ နာရီဝန်းကျင်တွင် ရဲအရာရှိများသည် ထိုသူ၏ ဇနီး၊ အမေနှင့် ရင်သွေးနှစ်ဦးဆီသို့ လာရောက်ခဲ့သည်။ ထိုသူအိမ်တွင်မရှိကြောင်းကို သူ၏ဇနီးမှ ပြောလိုက်သောအခါ (သူသည် ပစ်မှတ်ထားခံရနိုင်ကြောင်း သိသောကြောင့် အိမ်မှ တိမ်းရှောင်သွားခြင်းဖြစ်သည်) ရဲများသည် သူမအား စစ်ဆေးမေးမြန်း၍ သူမ၏ အမျိုးသားကို ရှာတွေ့သောအခါတွင် ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခံရမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

လက်ရှိရရှိထားသော သတင်းအချက်အလက်များအရ စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ကြေငြာချိန်မှစတင်ပြီး အာဏာသိမ်းအစိုးရသည် အစိုးရအရာရှိများနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့ဝင်များ ၂၂၀ ဦးထက်မနည်းကို ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားကြောင်းသိရသည်။ ၎င်းတို့တွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သည်။ အဆိုပါ ဖမ်းဆီးမှုအများအပြားကို ညအချိန်တွင် အရပ်ဝတ်ရဲများမှ လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အဆိုပါလုပ်ရပ်များသည် ဥပဒေမဲ့ဖမ်းဆီးအကျဉ်းချခံရခြင်းမှ ကင်းလွတ်နိုင်သော အခြေခံအခွင့်အရေးကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။ တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးထားသူအားလုံးကို ချက်ခြင်းလွတ်ပေးရမည်။

အာဏာသိမ်းအစိုးရ၏ တရိပ်ရိပ် ခြိမ်းခြောက်မှုများကို မြန်မာမီဒီယာများသည်လည်း ခံစားနေရသည်။ ရဲများသည် သတင်းထောက်တစ်ဦးထက်မနည်းကို ရိုက်နှက်ခဲ့ပြီး အခြားသတင်းထောက်များကလည်း အရပ်ဝတ်ရဲများ၏ ခြိမ်းခြောက်မှုနှင့် ပစ်မှတ်ထားမှုများ ကြုံနေရကြောင်းကို အစီရင်ခံခဲ့ကြသည်။ အချို့မှာ တိမ်းရှောင်ပုန်းကွယ်နေကြရသည်။

အာဏာသိမ်းအစိုးရသည် နိုင်ငံသားများ၏ လွတ်လပ်စွာထုတ်ဖော်ပြောဆိုခွင့်၊ သတင်းအချက်အလက်ရရှိခွင့်နှင့် ကိုယ်ရေးအချက်အလက်များကို စနစ်တကျဖယ်ရှား ဖျက်ဆီးသည့် နည်းဥပဒေနှင့် ဥပဒေများကို အခိုင်အမာပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်နေသည်။ အာဏာသိမ်းအစိုးရသည် နိုင်ငံတဝှမ်းရှိ မြို့နယ်အများအပြားတွင် လူငါးဦးသို့မဟုတ် ငါးဦးထက်ပို၍ စုရုံးခြင်းကို ပိတ်ပင်ခဲ့ပြီး ည ၈ နာရီမှ မနက် ၄ နာရီအထိ ညမထွက်ရအမိန့်ကိုလည်း ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည်။ ဖေ့စ်ဘွတ်ခ်နှင့် အခြားအက်ပလီကေးရှင်းများကိုလည်း ပိတ်ဆို့ခဲ့သည်။ အင်တာနက်ကိုလည်း လိုသလို ဖြတ်တောက်ခဲ့ပြီး၊ ခေတ်မီနည်းပညာကိုသုံးကာ ၎င်းတို့၏ လမ်းကြောင်းတလျှောက်တွင်ရှိသည့် မည်သူ့ကိုမဆို ခြိမ်းခြောက်၊ ခြောက်လှန့်၊ ဖမ်းဆီးမည့် စောင့်ကြည့်ရေး နိုင်ငံတော်တစ်ရပ်အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံကို ဖြစ်လာစေမည့် ပြင်းထန်လှသော ဆိုင်ဘာလုံခြုံရေးဥပဒေကိုလည်း ကြေညာခဲ့သည်။ ဥပဒေသစ်အရ အာဏာသိမ်းအစိုးရသည် ၎င်းမကြိုက်သည့် သတင်းတင်ဆက်မှုများကို ပိတ်ပင်ခြင်း၊ အင်တာနက်ဝန်ဆောင်မှုများကို ကန့်သတ်ခြင်းနှင့် ဒေတာအချက်အလက်များကို ကြားဖြတ်ရယူခြင်းစသည်တို့ကို လုပ်ဆောင်လာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းမှ တုန့်ပြန်ရပါမည်။

ယခုအချိန်တွင် တပ်မတော်သည် ဖမ်းဆီးခြင်း၊ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ မျက်ရည်ယိုဗုံးအသုံးပြုခြင်း၊ ရိုက်နှက်ခြင်း၊ ဒဏ်ရာရစေခြင်း၊ သတ်ဖြတ်ခြင်း စသည့်အကြောက်တရားများကို မျိုးစေ့ချရန် ၎င်းတို့လုပ်နိုင်သမျှကို လုပ်ဆောင်နေသည်။

သို့သော် ကျွန်ုပ်နှင့်စကားပြောပြီးသည့် မြန်မာနိုင်ငံသားများ ပိုမိုကြောက်လန့်သည့်အရာမှာ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်ပြီး ဖိနှိပ်တတ်သော အာဏာရှင်အစိုးရလက်အောက် အမှောင်ထုထဲသို့ မိမိတို့ဆန္ဒမပါပဲ ပြန်သွားရခြင်းဖြစ်ပါသည်။

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များခင်ဗျား... မြန်မာနိုင်ငံသားများက သင်တို့နှင့် ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားများထံသို့ ပေးပို့သော သတင်းစကားမှာ ရှင်းလင်းပါသည်။ ယခုဖြစ်ရပ်များ ဆက်ဖြစ်နေ၍ မရပါ!

အစောပိုင်းက ကျွန်ုပ်ဖော်ပြခဲ့သည့် လက်ရှိတွင် ပုန်းခိုနေသော တက်ကြွလှုပ်ရှားသူနှင့် အခြားသူများစွာက ကုလသမဂ္ဂနှင့် အခြားသူများ၏ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများအတွက် လှိုက်လှဲစွာ ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့ ပြောပြခဲ့ပါသည်။ သို့သော် ဤအဖွဲ့အစည်းထံသို့ လေးစားသမှုနှင့် သူပေးပို့လိုသော စကားလုံးအတိအကျမှာ

“စာရွက်တစ်ရွက်ပေါ်က ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုထက်ပို၍ ကျွန်ုပ်တို့ လိုအပ်နေပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂထံမှ လက်တွေ့ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ကျွန်ုပ်တို့ လိုအပ်ပါသည်။”

ထို့ကြောင့် ယခုအစည်းအဝေးသည် အလွန်အရေးကြီးပါသည်။ ကုလသမဂ္ဂနှင့် နိုင်ငံတကာအသိုက်အဝန်းသည် အလွန်အရေးကြီးသော လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ

ကိစ္စရပ်များအတွက် သတင်းအချက်အလက်၊ ခွဲဖြာသုံးသပ်မှုနှင့် လမ်းညွှန်မှုများကို ဤကောင်စီထံမှ မှီခိုအားထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် သင်တို့၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့် အကြံပြုချက်များအတွက် အထောက်အကူပြုမည့် အချက်အလက်များကို အစီရင်ခံနိုင်ရန် ကျွန်ုပ်အနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ရန် မလွဲမသွေလိုအပ်ပါသည်။ ယခုအပတ်အစောပိုင်းက မြန်မာနိုင်ငံသို့ ကျွန်ုပ်၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်နှင့်အညီ အရေးပေါ်သွားရောက်ရန် မြန်မာအစိုးရထံသို့ တောင်းဆိုမှုကို ထပ်မံဖော်ပြခဲ့ပါသည်။ ယခုကောင်စီ၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် လုံခြုံရေးကောင်စီသည် ကျွန်ုပ်၏ တောင်းဆိုမှုကို လက်ခံပေးရန် အပြင်းအထန်တောင်းဆိုရပါမည်။

ကုလသမဂ္ဂသည် ရှိနှင့်ပြီး နည်းလမ်းပေါင်းစုံကိုသုံးခြင်း သို့မဟုတ် နည်းလမ်းသစ်များကိုဖန်တီးခြင်းဖြင့် လက်တွေ့လုပ်ဆောင်နိုင်သော စွမ်းရည်ရှိကြောင်းကို ၎င်း၏သမိုင်းတလျှောက်တွင် ပြသခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ကောင်စီ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အရလည်း “လူ့အခွင့်အရေး အသိပညာပြန့်ပွားစေခြင်းနှင့် အကာအကွယ်ပေးခြင်းဆိုင်ရာ အကြံပြုချက်များကိုလုပ်ဆောင်” သည့် အခွင့်အာဏာရှိသည်။ ကောင်စီသည် ယင်းအကြံပြုချက်များကို လုံခြုံရေးကောင်စီ၊ အထွေထွေညီလာခံ၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့အစည်းများသို့ အကြံပြုပေးအပ်ရန် ထည့်သွင်းစဉ်းစားနိုင်ပါသည်။ ထို့သို့လုပ်ဆောင်ရန်လည်း ကျွန်ုပ် တိုက်တွန်းအပ်သည်။

ဆိုးရွားသော လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို အရေးယူရန်အတွက် ယခင်ကအသုံးပြုခဲ့သည့် နည်းလမ်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီကို တိုက်တွန်းသင့်သည်။ အလားတူအခြေအနေများကို စီမံသည့် လုံခြုံရေးကောင်စီဆုံးဖြတ်ချက်များတွင် ပိတ်ဆို့အရေးယူမှုများ၊ လက်နက်ရောင်းဝယ်ခွင့်ဆိုင်ရာ ပိတ်ပင်မှုများ၊ ခရီးသွားလာခွင့် ပိတ်ပင်မှုများနှင့် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ရာဇဝတ်မှုခုံရုံး သို့မဟုတ် အရေးပေါ် ခုံရုံးဖွဲ့ စစ်ဆေးမှုများ

ပါဝင်ပါသည်။ ဤရွေးချယ်စရာနည်းလမ်းများအားလုံးကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားသင့်ပါသည်။

လုံခြုံရေးကောင်စီမှ တိတိပပလုပ်ဆောင်ချက်များအပြင် အထွေထွေညီလာခံအနေနှင့်လည်း အရေးပေါ်အထူးအစည်းအဝေးတစ်ရပ် ခေါ်ယူနိုင်ပါသည်။ ယခင်အရေးပေါ်အထူးအစည်းအဝေးများတွင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးမှသည် လက်နက်ရောင်းဝယ်ခွင့်ဆိုင်ရာ ပိတ်ပင်မှုများနှင့် ကုန်သွယ်ရေးပိတ်ဆို့မှုများကို အထွေထွေညီလာခံမှ အကြံပြုခဲ့သည်။

အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနှင့်လည်း လက်တွေ့လုပ်ဆောင်အရေးယူနိုင်စွမ်းရှိသလို စတင်လုပ်ဆောင်နေပြီလည်းဖြစ်သည်။ ဥပမာအားဖြင့် ဤအပတ်တွင် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုမှ တပ်မတော်၏ ဘဏ္ဍာရေးဒေါက်တိုင်များကို ပစ်မှတ်ထားသော ပိတ်ဆို့မှုများကို ထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့ပြီး နယူးဇီလန်နိုင်ငံမှလည်း စစ်အာဏာသိမ်းမှုတွင် တာဝန်ရှိသူများကို ခရီးသွားလာမှု ပိတ်ပင်ခြင်းအပြင် သံတမန်ဆက်ဆံရေးများကို ရပ်ဆိုင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

အခြားအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအနေနှင့်လည်း စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား လက်နက်ရောင်းဝယ်မှုပိတ်ပင်ခြင်းများကို ချမှတ်ခြင်းနှင့် ၎င်းတို့ မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ထောက်ပံ့သော အကူအညီများသည် အာဏာသိမ်းအစိုးရမှတစ်ဆင့်မဟုတ်ပဲ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများထံသို့ ဖြစ်နိုင်ပါက တိုက်ရိုက်ရောက်ရှိစေရန် လုပ်ဆောင်သင့်ကြောင်း ကျွန်ုပ်တို့မျှော်လင့်ကာ တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။ ဤကောင်စီသည် အဆိုပါအဆင့်များကို တိုက်တွန်းသင့်ပါသည်။

ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအနေနှင့်လည်း စီးပွားရေးနှင့်လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂလမ်းညွှန်အခြေခံမှုများနှင့်အညီ ၎င်းတို့လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်သော မည်သည့်နေရာတွင်မဆို နိုင်ငံတကာက အသိအမှတ်ပြုသော လူ့အခွင့်အရေးများကို

လေးစားရန် တာဝန်ရှိပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် တပ်မတော်၏ စီးပွားရေးဆိုင်ရာ အကျိုးစီးပွားများသည် ကျယ်ပြန့်လှပြီး ယင်းသည် လူထုအပေါ်တာဝန်ယူမှုကင်းမဲ့သည့်လုပ်ရပ်များကို ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်ရန် ဝင်ငွေအရင်းအမြစ်တစ်ခုအနေနှင့်လည်း ရှိနေပါသည်။

အာဏာသိမ်းအစိုးရနှင့် ဆက်လက်၍ စီးပွားရေးမလုပ်ရန် ဆုံးဖြတ်သည့် နိုင်ငံတကာကုမ္ပဏီများ တဖြည်းဖြည်း များပြားလာသည်ကိုလည်း ကျွန်ုပ်တို့ တွေ့ရှိပြီးဖြစ်သည်။ ကောင်စီသည် တပ်မတော်နှင့် ဆက်စပ်နေသော ကုမ္ပဏီအားလုံးအား ယင်းတို့၏ ဆက်ဆံရေးများကို ရပ်ဆိုင်းထားရန် တရားဝင်တိုက်တွန်းသင့်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဆက်လက်၍ လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်မည့်ကုမ္ပဏီအများအပြားနှင့်လည်း ဆိုးရွားသောလူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများနှင့် ဆက်စပ်ပါဝင်သည့် ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေကို ရှောင်ရှားနိုင်ရန်အလို့ငှာ အကျိုးသက်ဆိုင်သူအားလုံးနှင့် အသိပေးတိုင်ပင်ကာ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာ ကြိုတင်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများကို တိုးမြှင့်လုပ်ဆောင်သင့်သည်။ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအနေနှင့် စစ်အာဏာသိမ်းမှုကို ဆန့်ကျင်နေစဉ် လုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းမှုများကြောင့် နစ်နာဆုံးရှုံးရသော လုပ်သားများအတွက်လည်း ကူညီထောက်ပံ့မှုများကို ပြုလုပ်သင့်သည်။

နောက်ဆုံးအနေနှင့် လူတစ်ဦးချင်းစီ၏ အခန်းကဏ္ဍကို ကျွန်ုပ် တင်ပြဆွေးနွေးလိုပါသည်။ ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးရှိ လူသားများတွင် လွန်စွာကြီးမားသော အင်အားရှိပါသည်။ တစ်ကမ္ဘာလုံးမြင်တွေ့နိုင်ရန်အလို့ငှာ ထကြွလှုပ်ရှား၊ အကျယ်တဝင့်ပြောဆိုကာ အမှန်တရားကို မှတ်တမ်းတင်သူ တစ်ဦးချင်းကြောင့်လည်း လက်ရှိမြန်မာနိုင်ငံတွင်ဖြစ်ပျက်နေသည်များကို ကျွန်ုပ်တို့ မျက်ဝါးထင်ထင်မြင်တွေ့ခွင့်ရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ၎င်းတို့၏ တောင်းဆိုမှုများကို တုံ့ပြန်ပေးခြင်း၊ ၎င်းတို့၏ အခက်အခဲများအပေါ် တစ်ကမ္ဘာလုံး၏

အာရုံစိုက်မှုရရှိစေရန်အတွက် လူသားတို့၏ အင်အားနှင့် ဆိုရှယ်မီဒီယာ၏ အင်အားကို အသုံးပြုခြင်း၊ ကုလသမဂ္ဂ၊ အစိုးရများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့က အရေးယူလုပ်ဆောင်ရန် ၎င်းတို့၏ တောင်းဆိုမှုများကို ထောက်ခံပေးခြင်းတို့ပြုလုပ်ရန်အတွက် ကျွန်ုပ်တို့ လူသားအားလုံးကို တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

အာဏာသိမ်းအစိုးရထံ တောင်းဆိုချက်များ

ယခုကောင်စီ၊ ကုလသမဂ္ဂနှင့် အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအားလုံးအနေနှင့် မြန်မာ အာဏာသိမ်းအစိုးရသို့ အောက်ပါတို့ကို တောင်းဆိုရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါသည်။

- ဖမ်းဆီးခံရသူအားလုံးကို ခြွင်းချက်မရှိ ပြန်လွှတ်ပေးရန်
- အခြေခံလူ့အခွင့်အရေးများကို အသုံးပြုနေသော မြန်မာနိုင်ငံသားများကို ဖိနှိပ်အရေးယူခြင်းများကို ရပ်တန့်ရန်
- မျှတစွာရွေးကောက်ခြင်းခံရသော မြန်မာအစိုးရ၏ လုပ်ငန်းဆောင်တာများကို စတင်နိုင်ရန် ချက်ချင်း အာဏာစွန့်လွှတ်ပေးရန်
- စစ်တန်းလျားများသို့ ပြန်ရန်၊ တပ်မတော်ထိပ်ပိုင်းအရာရှိများ၏ ဥပဒေအထက်တွင် တည်ရှိနေခြင်းကို ရပ်တန့်နိုင်မည့် မဖြစ်မနေအရေးပါသော ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို လက်ခံရန်၊ တပ်မတော်ကို အရပ်သား ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင် တာဝန်ခံစေသည့်အခြေအနေကို အပြည့်အဝတည်ဆောက်ရန်။

နိဂုံး

လူ့အခွင့်အရေးကောင်စီ၏ ဂုဏ်သရေရှိအဖွဲ့ဝင်များခင်ဗျား... ယခုအခြေအနေသည် မြန်မာပြည်သူပြည်သားများအတွက် လွန်စွာအန္တရာယ်ကြီးသော

အချိန်တစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးကို စမ်းသပ်နေသောအချိန်လည်း ဖြစ်ပါသည်။

မြန်မာပြည်သူပြည်သားများက ၎င်းတို့၏ အာဂသတ္တိနှင့် စိတ်ပိုင်းပြတ်မှုတို့ကို ထင်ထင်ရှားရှား ပြသနေသကဲ့သို့ ၎င်းတို့နှင့် ၎င်းတို့ရပ်တည်တိုက်ပွဲဝင်နေသော မှုများနှင့် စံတန်ဖိုးများအား ကျွန်ုပ်တို့မှ ထောက်ခံအားပေးကြောင်းကို ပြသကြပါစို့။

ထိုမှုများနှင့် စံတန်ဖိုးများသည် ဤကောင်စီ၏ အခြေခံအုတ်မြစ်ပင် ဖြစ်ပါသည်။ ယင်းတို့ကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဝိုင်းဝန်းဖိနှိပ်ထားခြင်း ခံနေရပါသည်။ အမှန်တရားကို ပြတ်သားစွာနှင့် အရှိန်အဟုန်ကောင်းစွာ ထုတ်ဖော်ပြောဆိုကြပါစို့။ ထို့နောက် အန္တရာယ်ကြီးမား၍ အကူအညီလိုအပ်နေသောအချိန်မျိုးတွင် ရှိနေသည့် လူများအတွက် ကျွန်ုပ်တို့ လက်တွေ့လုပ်ဆောင်မှုများ ပြုကြပါစို့။

ကျေးဇူးတင်ပါသည်။